
 

 

 

 

21. Dezember 2016 

BARCLAYS BANK PLC 

(errichtet mit beschränkter Haftung in England und Wales) 

NACHTRAG 

GEMÄß § 16 ABS. 1 WERTPAPIERPROSPEKTGESETZ ("WPPG") 

ZU DEN FOLGENDEN BASISPROSPEKTEN: 

(DIE "BASISPROSPEKTE"): 

RSSP BASISPROSPEKT A VOM 10. JUNI 2016 IN DER DURCH DIE VORHERGEHENDEN 

NACHTRÄGE VOM 15. SEPTEMBER 2016 UND 10. NOVEMBER 2016 GEÄNDERTEN FASSUNG 

(DER "RSSP BASISPROSPEKT A") 

FÜR 

AKTIEN- UND INDEXBEZOGENE WERTPAPIERE (DIE "RSSP A WERTPAPIERE") 

(DRITTER NACHTRAG) 

RSSP BASISPROSPEKT B VOM 7. JULI 2016 IN DER DURCH DIE VORHERGEHENDEN NACHTRÄGE 

VOM 15. SEPTEMBER 2016 UND 10. NOVEMBER 2016 GEÄNDERTEN FASSUNG 

(DER "RSSP BASISPROSPEKT B") 

FÜR 

AKTIEN- UND INDEXBEZOGENE NON-LINEARE WERTPAPIERE (DIE "RSSP B WERTPAPIERE") 

(DRITTER NACHTRAG) 
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BASISPROSPEKT PROSPER A VOM 21. OKTOBER 2016 IN DER DURCH DEN VORHERGEHENDEN 

NACHTRAG VOM 10. NOVEMBER 2016 GEÄNDERTEN FASSUNG 

(DER "BASISPROSPEKT PROSPER A") 

FÜR 

WERTPAPIERE, DIE AN EIN FIKTIVES PORTFOLIO GEKOPPELT SIND 

(DIE "PROSPER A WERTPAPIERE") 

(ZWEITER NACHTRAG) 

(DIE RSSP A WERTPAPIERE, DIE RSSP B WERTPAPIERE UND DIE PROSPER A WERTPAPIERE, DIE 

"WERTPAPIERE") 
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Anleger, die vor der Veröffentlichung dieses Nachtrags eine auf den Erwerb oder die Zeichnung von 

Wertpapieren, die unter Endgültigen Bedingungen zu den Basisprospekten begeben wurden, gerichtete 

Willenserklärung abgegeben haben, haben das Recht, diese gemäß § 16 Abs. 3 WpPG innerhalb einer 

Frist von zwei Werktagen nach Veröffentlichung des Nachtrags zu widerrufen, sofern der neue Umstand 

oder die Unrichtigkeit gemäß § 16 Abs. 1 WpPG vor dem endgültigen Schluss des öffentlichen Angebots 

und vor der Lieferung der Wertpapiere eingetreten ist. 

Der Widerruf (der nicht begründet werden muss) ist in Textform gegenüber derjenigen Stelle zu 

erklären, gegenüber der der jeweilige Anleger seine auf den Erwerb oder die Zeichnung der Wertpapiere 

gerichtete Willenserklärung abgegeben hat. Falls Barclays Bank PLC die Gegenpartei des 

Erwerbsgeschäfts war, ist der Widerruf an Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, 

Vereinigtes Königreich, zu richten. Für die Wahrung der Widerrufsfrist ist die rechtzeitige Abgabe der 

Erklärung ausreichend. 

Während der Gültigkeitsdauer der Basisprospekte sowie solange im Zusammenhang mit den Basisprospekten 

begebene Wertpapiere an einer Börse notiert sind oder öffentlich angeboten werden, werden Kopien dieses 

Nachtrags und der Basisprospekte in der Fassung eventueller Nachträge, auf Anfrage zur kostenlosen Ausgabe 

bei Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, Vereinigtes Königreich, und auf der Internetseite 

der Emittentin https://www.home.barclays/prospectuses-and-documentation/structured-securities/prospectuses 

bereitgehalten. 
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Der nachtragsbegründendende Umstand für die Aktualisierung der Basisprospekte ist die Verbesserung 

des Moody's Ratings der Barclays Bank PLC, das am 13. Dezember 2016 bekanntgemacht worden ist 

(Zeitpunkt des nachtragsrelevanten Umstands). 

Die folgenden Abschnitte der Basisprospekte sind von den Änderungen betroffen: 

 

1. In den Basisprospekten wird im Abschnitt "ALLGEMEINE INFORMATIONEN" der Unterabsatz 

"Ratings" wie folgt ersetzt: 

Ratings 

Sofern in diesem Basisprospekt, den Endgültigen Bedingungen oder einem per Verweis einbezogenen 

Dokument Ratings wiedergegeben werden, so sind dies Ratings von Fitch Ratings Limited ("Fitch"), 

Moody's Investors Service Ltd. ("Moody's") und Standard & Poor's Credit Market Services Europe 

Limited ("Standard & Poor's"). Sowohl Fitch als auch Standard & Poor's und Moody's haben ihren Sitz 

in der Europäischen Union und sind registriert unter der Verordnung (EG) Nr. 1060/2009 des 

Europäischen Parlaments und des Rates vom 16. September 2009 über Ratingagenturen, geändert 

durch die Verordnung (EU) Nr. 513/2011 und stehen auf der Liste der registrierten Ratingagenturen, 

die auf der Website der Europäischen Wertpapieraufsichtsbehörde unter 

http://www.esma.europa.eu/page/Listregistered-and-certified-CRAs veröffentlich ist. 

Zum 16. Dezember 2016 sind die kurzfristigen unbesicherten Verpflichtungen der Bank wie folgt 

geratet: A-2 von Standard & Poor's, P-1 von Moody's, und F1 by Fitch und die langfristigen 

Verpflichtungen der Bank sind wie folgt geratet: A- von Standard & Poor's, A1 von Moody's und A 

von Fitch. Die Ratings sind ohne einen gegebenenfalls vorhandenen Ausblick der jeweiligen Ratings 

dargestellt. 

2. In dem Basisprospekt Prosper A wird in dem Abschnitt "INFORMATIONEN ÜBER DIE 

EMITTENTIN" im Unterabschnitt "Die Bank und die Gruppe" der vierte Absatz wie folgt ersetzt: 

Die kurzfristigen unbesicherten Verbindlichkeiten der Bank sind wie folgt geratet: A-1 von Standard & 

Poor's Credit Market Services Europe Limited, P-1 von Moody's Investors Service Ltd. und F1 von 

Fitch Ratings Limited; die langfristigen unbesicherten nicht-nachrangigen Verbindlichkeiten der Bank 

sind wie folgt geratet: A von Standard & Poor's Credit Market Services Europe Limited, A1 von 

Moody's Investors Service Ltd. und A von Fitch Ratings Limited. 

3. In dem Basisprospekt RSSP Basisprospekt A wird in dem Abschnitt "INFORMATIONEN ÜBER 

DIE EMITTENTIN" im Unterabschnitt "Die Bank und die Gruppe" der dritte Absatz wie folgt 

ersetzt: 

Die kurzfristigen unbesicherten Verbindlichkeiten der Bank sind wie folgt geratet: A-1 von Standard & 

Poor's Credit Market Services Europe Limited, P-1 von Moody's Investors Service Ltd. und F1 von 

Fitch Ratings Limited; die langfristigen unbesicherten nicht-nachrangigen Verbindlichkeiten der Bank 

sind wie folgt geratet: A von Standard & Poor's Credit Market Services Europe Limited, A1 von 

Moody's Investors Service Ltd. und A von Fitch Ratings Limited. 

4. In dem Basisprospekt RSSP Basisprospekt B wird in dem Abschnitt "INFORMATIONEN ÜBER 

DIE EMITTENTIN" im Unterabschnitt "Die Bank und die Gruppe" im zweiten Absatz der sechste 

Satz wie folgt ersetzt: 

Die kurzfristigen unbesicherten Verbindlichkeiten der Bank sind wie folgt geratet: A-1 von Standard & 

Poor's Credit Market Services Europe Limited, P-1 von Moody's Investors Service Ltd. und F1 von 

Fitch Ratings Limited; die langfristigen unbesicherten nicht-nachrangigen Verbindlichkeiten der Bank 

sind wie folgt geratet: A von Standard & Poor's Credit Market Services Europe Limited, A1 von 

Moody's Investors Service Ltd. und A von Fitch Ratings Limited. 
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UNTERSCHRIFTENSEITE 

London, 21. Dezember 2016 

Barclays Bank PLC, London  

Durch: 

 

Katharina Pakendorf 

 

 Zeichnungsberechtigte 

 

 



 

 

The following non-binding English language translation of parts of the foregoing German language content of 

the supplement dated 21 December 2016 to the RSSP Base Prospectus A dated 10 June 2016, RSSP Base 

Prospectus B dated 7 July 2016 and Prosper Base Prospectus A dated 21 October 2016 (the "Base 

Prospectuses") is not a supplement in accordance with Section 16(1) of the German Securities Prospectus Act 

(Wertpapierprospektgesetz) and was not approved by the German Federal Financial Supervisory Authority 

(Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht). 

Die nachfolgende unverbindliche englischsprachige Übersetzung von Teilen des vorstehenden deutsch-

sprachigen Inhalts des Nachtrags vom 21. Dezember 2016 zum RSSP Basisprospekt A vom 10. Juni 2016, RSSP 

Basisprospekt B vom 7. Juli 2016, RSSP und Prosper Basisprospekt A vom 21. Oktober 2016 (die 

"Basisprospekte") stellt keinen Nachtrag gemäß § 16 Abs. 1 Wertpapierprospektgesetz dar und wurde nicht von 

der Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht gebilligt. 
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21 December 2016 

BARCLAYS BANK PLC 

(Incorporated with limited liability in England and Wales) 

SUPPLEMENT 

PURSUANT TO § 16 PARA. 1 GERMAN SECURITIES PROSPECTUS ACT ("WPPG") 

TO THE FOLLOWING BASE PROSPECTUSES 

(THE "BASE PROSPECTUSES"): 

RSSP BASE PROSPECTUS A DATED 10 JUNE 2016 AS SUPPLEMENTED BY PREVIOUS 

SUPPLEMENTS DATED 15 SEPTEMBER 2016 AND 10 NOVEMBER 2016 

(THE "RSSP BASE PROSPECTUS A") 

RELATING TO 

EQUITY LINKED SECURITIES (THE "RSSP A SECURITIES") 

(THIRD SUPPLEMENT) 

RSSP BASE PROSPECTUS B DATED 7 JULY 2016 AS SUPPLEMENTED BY PREVIOUS 

SUPPLEMENTS DATED 15 SEPTEMBER 2016 AND 10 NOVEMBER 2016 

(THE "RSSP BASE PROSPECTUS B") 

RELATING TO 

EQUITY LINKED NON LINEAR SECURITIES (THE "RSSP B SECURITIES") 

(THIRD SUPPLEMENT) 
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BASE PROSPECTUS PROSPER A DATED 21 OCTOBER 2016 AS SUPPLEMENTED BY PREVIOUS 

SUPPLEMENT DATED 10 NOVEMBER 

(THE "BASE PROSPECTUS PROSPER A") 

RELATING TO 

NOTIONAL PORTFOLIO LINKED SECURITIES 

(THE "PROSPER A SECURITIES") 

(SECOND SUPPLEMENT) 

(THE RSSP A SECURITIES, THE RSSP B SECURITIES AND THE PROSPER A SECURITIES, THE 

"SECURITIES") 
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If, before this Supplement is published, investors have already agreed to purchase or subscribe 

for Securities issued under the Final Terms to the Base Prospectuses, such investors shall have 

the right to withdraw their declaration of purchase or subscription in accordance with Section 

16(3) WpPG within a period of two working days from the date of publication of this 

Supplement, provided that the new factor, mistake or inaccuracy referred to in Section 16(1) 

WpPG arose before the final closing of the offer to the public and the delivery of the securities. 

The withdrawal (for which no reasons need to be given) must be declared by written 

notice to that entity to which the relevant investor addressed the declaration of purchase 

or subscription. Timely dispatch of notice is sufficient to comply with the notice period. 

During the validity of the Base Prospectuses and as long as any Securities issued in connection with the 

Base Prospectuses are listed on any stock exchange or offered to the public, copies of this Supplement 

and of the Base Prospectuses, as supplemented, will be available free of charge upon request from 

Barclays Bank PLC, 1 Churchill Place, London, E14 5HP, United Kingdom, and on the website of the 

Issuer https://www.home.barclays/prospectuses-and-documentation/structured-securities/prospectuses. 
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The circumstance giving rise to supplement the information in the Base Prospectuses is the 

upgrade of Moody's rating of the Barclays Bank PLC published on 13th December 2016 

(time of circumstances giving rise to this Supplement). 

The following sections of the Base Prospectuses are effected by the changes: 

 

1. In the non-binding English language translation of the Base Prospectuses in the section 

"GENERAL INFORMATION" the subsection "Ratings" will be replaced by the following: 

As far as credit ratings are referred to in this Base Prospectus, any Final Terms or any 

document incorporated by reference, these will be treated as having been issued by Fitch 

Ratings Limited ("Fitch"), Moody's Investors Service Ltd. ("Moody's") and Standard & 

Poor's Credit Market Services Europe Limited ("Standard & Poor's"). Each of Fitch and 

Standard & Poor’s, as well as Moody’s is established in the European Union and is registered 

under Regulation (EC) No 1060/2009 of the European Parliament and of the Council of 16 

September 2009 on credit rating agencies as amended by Regulation (EU) No. 513/2011 and 

is included in the list of registered credit rating agencies published on the website of the 

European Securities and Markets Authority at http://www.esma.europa.eu/page/Listregistered-

and-certified-CRAs. 

As of the 16 December 2016, the short term unsecured obligations of the Bank are rated A-2 

by  Standard & Poor's, P-1 by Moody's, and F1 by Fitch and the long-term obligations of the 

Bank are rated A- by Standard & Poor's, A1 by Moody's, and A by Fitch. The Ratings are 

represented without taking into account any prospects, if any, regarding to the relevant Rating. 

2. In the non-binding English language translation of the Base Prospectus Prosper A in section 

"INFORMATION RELATING TO THE ISSUER" in the subsection "The Bank and the 

Group" the fourth paragraph will be replaced by the following: 

The short term unsecured obligations of the Bank are rated A-1 by Standard & Poor’s Credit 

Market Services Europe Limited, P-1 by Moody’s Investors Service Ltd. and F1 by Fitch 

Ratings Limited and the unsecured  unsubordinated long-term obligations of the Bank are 

rated A by Standard & Poor’s Credit Market Services Europe Limited, A1 by Moody’s 

Investors Service Ltd. and A by Fitch Ratings Limited. 

3. In the non-binding English language translation of the Base Prospectus RSSP Base Prospectus 

A in the section "INFORMATION RELATING TO THE ISSUER" in the subsection "The 

Bank and the Group" the third paragraph will be replaced by the following: 

The short term unsecured obligations of the Bank are rated A-1 by Standard & Poor’s Credit 

Market Services Europe Limited, P-1 by Moody’s Investors Service Ltd. and F1 by Fitch 

Ratings Limited and the unsecured unsubordinated long-term obligations of the Bank are rated 

A by Standard & Poor’s Credit Market Services Europe Limited, A1 by Moody’s Investors 

Service Ltd. and A by Fitch Ratings Limited. 

4. In the non-binding English language translation of the Base Prospectus RSSP Base Prospectus 

B in the section "INFORMATION RELATING TO THE ISSUER" in the subsection "The 

Bank and the Group" in the second paragraph the fifth sentence will be replaced by the 

following: 

The short term unsecured obligations of the Bank are rated A-1 by Standard & Poor’s Credit 

Market Services Europe Limited, P-1 by Moody’s Investors Service Ltd. and F1 by Fitch 

Ratings Limited and the unsecured unsubordinated long-term obligations of the Bank are rated 

A by Standard & Poor’s Credit Market Services Europe Limited, A1 by Moody’s Investors 

Service Ltd. and A by Fitch Ratings Limited. 
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